

## Dr. Ahmad Hussein

Mr. Ahmad Hussein is a senior expert in official statistics at the Planning and Statistics Authority of the State of Qatar at the president's office. His work is situated in the field of official statistics, with a special focus on data governance, data stewardship, national data strategies, and capacity development. Currently, he is engaged in projects related to statistical data warehouses in various domains of official statistics such as social, economic, and environmental statistics and related social policies. He is leading a project on the modernization of official statistics in collaboration with various UN agencies.

Mr. Hussein is doing research on data visualization and storytelling for design-making with an emphasis on integrating SDGs in the 3<sup>rd</sup> national development Strategy of the state of Qatar. He taught several courses at the University of Qatar on various social, and communication demographic issues, as well as he supervised several post-graduate students at the American University of Beirut and Mustansiriyah University in Bagdad.

Mr. Hussein received his Ph.D. in 1984 from the University of Warsaw in Demographic and Social Statistics and MSC in Social Studies from Lebanese University. Where he was trained in the field of socio-economic planning.

He has previously served as the head of the Statistics Department at UN ESCWA. In total Mr. Hussein served the UN for 17 years in the Arab region where he developed the strategic framework for the said department and provided advisory services in various development domains. A member of the UN Statistical Commission and elected member of the International Statistical Institute. Mr. Hussein prepared and published several methodological reports for the UN and presented many papers in various forums and workshops as well as organized many regional and international events.

د. أحمد حسين

يشغل الدكتور/ أحمد حسين منصب خبير أول في الإحصاء الرسمي في مكتب رئيس جهاز التخطيط والإحصاء في دولة قطر. ويدور عمله حول الإحصاءات الرسمية، مع التركيز بشكل خاص على حوكمة البيانات، والإشراف عليها، واستراتيجيات البيانات الوطنية، وتنمية القدرات. ويشارك حالياً في مشاريع متعلقة بمخازن البيانات الإحصائية في مختلف مجالات الإحصاءات الرسمية، مثل الإحصاءات الاجتماعية والاقتصادية والبيئية والسياسات الاجتماعية ذات الصلة، فضلاً عن توليه مشروع تحديث الإحصائيات الرسمية بالتعاون مع وكالات الأمم المتحدة المختلفة.

ويقوم الدكتور/ حسين حالياً ببحث حول التشكيل البصري للبيانات ووضع تصورات حول التصميم، مع التركيز على دمج أهداف التنمية المستدامة في استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة لدولة قطر. وقد قام سابقاً بتدريس العديد من الدورات في جامعة قطر حول مختلف القضايا الاجتماعية والتواصلية والديموغرافية، كما أشرف على العديد من طلبة الدراسات العليا في الجامعة الأمريكية في بيروت والجامعة المستنصرية في بغداد.

وقد حصل الدكتور/ حسين على درجة الدكتوراه في الإحصاء الديموغرافي والاجتماعي من جامعة وارسو في عام 1984، ودرجة الماجستير في الدراسات الاجتماعية من الجامعة اللبنانية، حيث تدرب في مجال التخطيط الاجتماعي والاقتصادي.

وشغل سابقاً منصب رئيس دائرة الإحصاء في منظمة "الإسكوا". وبشكل مجمل، فقد عمل الدكتور/ حسين في الأمم المتحدة في المنطقة العربية لمدة 17 عاماً، حيث طور الإطار الاستراتيجي للمنطقة، وقدم خدمات استشارية في مجالات التنمية المختلفة. وهو عضو في اللجنة الإحصائية للأمم المتحدة، وعضو منتخب في المعهد الإحصائي الدولي. وقام الدكتور/ حسين بإعداد ونشر العديد من التقارير المنهجية للأمم المتحدة، وقدم العديد من الأوراق في مختلف المنتديات وورش العمل، فضلاً عن تنظيمه العديد من الفعاليات الإقليمية والدولية.